

Les religions profètiques desenvolupen les intuïcions dels pobles nòmades. Segueixen unes veus, uns signes que venen de fora i per tant no valoren tant la interioritat.

Creuen en déus masculins que, a més, no volen competències: són monoteistes. Els àngels i dimonis de la Bíblia provenen de la religió de l'Iran, el Zoroastrisme;

Aura

Mazda és el gran Déu que està per sobre de tot i baix està el déu del bé amb els àngels i el déu del mal amb els dimonis. La vida és una lluita entre el bé i el mal.

Pel que fa a la crítica racional grega es parteix dels herois de la tragèdia grega: els déus han decidit ja el destí dels homes, per tant l'home no és lliure. Davant això neix la cri-

tica a la religió portada a la màxima expressió pels tres pensadors abans esmentats.

No obstant, totes les religions tenen algun element místic, profètic i crític. No existeixen esquemes purs.

D'altra banda el que uneix tots els sistemes religiosos és la pregunta sobre què hi ha a la rel de la vida, quin és el sentit de l'existència, que hi fem ací?

Orientant la vida desde diferents perspectives totes prenen donar una resposta. Fins i tot Nietzsche o Marx van voler donar una alternativa de conjunt a l'existència humana però sembla ser que la majoria dels parroquians segueixen preferint els sistemes religiosos milenaris.

V.T.R.

Aclariment al número 30 de "Tossal Gros"

Sr. director del periódico "Tossal Gros":

Disfrutando en la lectura de este periódico que tanto me gusta como dirige, he llegado a la página 44 y al leer en ella lo referente al traslado de los jubilados, he sentido enfado y hasta indignación, pues en dicha hoja se dice lo siguiente:

"Els joves del poble pensen, en general, al respecte que... els donen la mà i estos s'agarran tot el braç".

Naturalmente se refiere a nosotros o sea a los jubilados de este pueblo. No niego que tal como se ha difun-

dido la noticia sobre las ofertas de la Junta del Sindicato, rechazadas todas por unanimidad por la Junta de Jubilados, haya una parte de jóvenes, que al estar mal informados, piensen de esa manera, pero de ello a generalizar creo yo que hay un abismo. Por lo tanto me gustaría aclarar lo siguiente: ¿Cómo podemos coger todo el brazo si la Junta no nos ha ofrecido ni tan sólo la punta del dedo?

Por pertenecer muchos a la Cooperativa y casi todos a la Caja Rural, tenemos los mismos derechos de disfrutar del Centro Social

"La Fonda" que esa misma Junta tan desacertada y poco diplomática (opinión personal), que basándose en un compromiso anteriormente firmado y también en una asamblea que se celebró, que no representa al pensar de todo un pueblo sino el resultado de los pocos que ahí acudieron, siempre dentro de la ley. Nos invitaron dándonos unos días de plazo (no meses) a que desalojáramos el local, sin tener en cuenta que una parte muy importante del capital de la Caja Rural pertenece a estos mismos jubilados.

Me gustaría aclarar que en todo lo anteriormente escrito no nos mueve otra intención que la de demostrar que los jubilados de Cuevas no han sido ni son ni serán esos señores que en cuanto les das "la mà, s'agarren tot el braç".

Y ya para terminar "por si puede servir de algo", me gustaría formular una pregunta y que cada cual dé su respuesta. ¿Creen Vds. que la Caja de Ahorros o el banco Banesto se hubieran comportado de la misma manera? Yo sinceramente creo que no.

Un jubilado